

[Text]

On behalf of the individuals and groups involved with the P.E.I. Coalition on Pornography I thank you for coming to hear our thoughts and feelings in P.E.I. I hope your listening will translate into action on our behalf. Thank you.

The Chairman: Thank you, and on behalf of the members of the committee I would echo the sentiment that was just expressed there. You have stated with very special eloquence the problem we face, the matter of an attitude, an attitude that imperils the security of individuals and most certainly, in terms of what we are looking at, is something that goes totally against any notions of equality and the freedom that comes from equality in our society.

While in your conclusion you recognized that what we are dealing with here is a broad cultural phenomenon and a matter of attitude, that it is deeply seated and so on, and that there is no one thing that can instantly change it, you also pointed to some of the steps that we as federal legislators can take. I think the eloquence with which you have spoken will remain with us long after these hearings have concluded and we are back in Ottawa and meeting with others and urging why steps should be taken to deal with this problem along the lines you have mentioned.

You do have a second part, so we will now let you continue.

Ms Mazer: Okay.

[Dramatic presentation—Editor]

Ms Dian Denis (Member, P.E.I. Coalition Against Pornography): Every three minutes a woman is beaten. Every five minutes a woman is raped. Every ten minutes a little girl is molested.

• 1525

I bought a paper yesterday from a man who might have beaten his wife three minutes ago—three minutes ago! Three years ago he might have raped his own daughter. Looking at the announcement in the paper . . .

Ms Janice Devine (Member, P.E.I. Coalition Against Pornography): The dismembered women's bodies. The victims have not all been identified. Today they are naked and dead, refuse to testify.

Ms Denis: But all we did was protect ourselves—and then raped.

Ms Devine: A nuclear power plant in Ontario has received funding to research methods of dealing with nuclear waste.

Ms Denis: There is poison in the air.

Ms Devine: The Cruise missile was tested in northern Alberta today. Experts declare a complete success.

Ms Denis: A nuclear holocaust. What does it take to change this world?

[Translation]

Au nom des personnes et des groupes qui font partie de la Coalition de l'Île-du-Prince-Édouard contre la pornographie, je tiens à vous remercier d'être venus ici à l'Île-du-Prince-Édouard pour connaître nos pensées et nos sentiments. J'espère que cela se traduira par des mesures en notre faveur. Merci.

Le président: Merci, au nom des membres du Comité, je tiens à faire écho au sentiment qui vient tout juste d'être exprimé. Vous avez énoncé avec une éloquence très particulière le problème auquel nous faisons face, la question d'une attitude, d'une attitude qui met en péril la sécurité des personnes, et ce à l'encontre de toute idée d'égalité et de liberté qui découlerait de l'égalité dans notre société.

Bien que dans vos conclusions vous admettiez que nous faisons face ici à un phénomène culturel répandu et à une question d'attitude, très ancrée, etc., qu'il ne suffira pas d'une seule chose pour tout changer instantanément, vous avez également souligné certaines des mesures que nous pouvons prendre comme législateurs fédéraux. L'éloquence dont vous avez fait preuve en nous adressant la parole, nous nous en rappellerons, je crois, bien après ces audiences, quand nous serons de retour à Ottawa pour rencontrer d'autres intéressés et prendre des mesures ressemblant à celles que vous avez énumérées afin de s'attaquer à ce problème.

Vous avez un deuxième volet à votre exposé, et je vais donc maintenant vous laisser continuer.

Mme Mazer: Très bien.

[Représentation dramatique—éditeur]

Mme Diane Denis (membre, P.E.I. Coalition Against Pornography): Une femme est battue à toutes les trois minutes. Une femme est violée à toutes les cinq minutes. Une petite fille est brutalisée à toutes les dix minutes.

J'ai acheté le journal hier d'un homme qui avait peut-être battu sa femme trois minutes plus tôt—trois minutes plus tôt! Il y a trois ans, il a peut-être violé sa propre fille. Si on regarde les manchettes dans les journaux . . .

Mme Janice Devine (membre, P.E.I. Coalition Against Pornography): Des corps de femmes démembrés. On n'a pas identifié toutes les victimes. Aujourd'hui, elles sont nues et mortes, elles refusent de témoigner.

Mme Denis: Néanmoins tout ce que nous avons fait c'est nous protéger—et ensuite nous avons été violées.

Mme Devine: Une centrale nucléaire en Ontario a reçu du financement afin d'effectuer des recherches sur les moyens de se débarrasser des déchets nucléaires.

Mme Denis: Il y a du poison dans l'air.

Mme Devine: Aujourd'hui, on a fait l'essai du missile Cruise dans le nord de l'Alberta. Les spécialistes déclarent que c'est un succès complet.

Mme Denis: Un holocauste nucléaire. Que faut-il pour changer le monde?